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        Concept ter vaststelling in de 
        Regiocommissie d.d. 29 juni 2016 
 

 
 
Verslag:    
Intergemeentelijke Raadscommissie Regio FoodValley 
d.d. 6 april 2016, Scherpenzeel 
            
 

Aanwezig: 
Regiocommissie: 
Barneveld:  Koos van der Tang, Judith van den Wildenberg 
Ede:   Stef van der Klok, Irene van de Voort (plv) 
Nijkerk:   Harry Bokkers, Marieke Doddema-Kodde 
Renswoude:  Wijnand van Triest 
Rhenen:  Nico Drost (vz), Geertje Wiesenekker 
Scherpenzeel:   Gerard van Deelen, Hein Dekker 
Veenendaal:  Yvonne Bottema, Willem van Braak 
Wageningen:  Paul Toxopeus, Hans Teunisse 
 
Namens Regiobestuur: Ben Visser, Johan Janssen 
Namens de griffiers: Brigitte van Ginkel 
 
Gast: Michael Mekel 
 
Afmeldingen:  
Ede: Peter Jansen 
Renswoude:  David Beeldsnijder 
Regio FV:  Liesbeth de Jong (secretaris) 
 
Verslag:  Mariska Blotenburg 
             
 
1. Opening, mededelingen, vaststelling agenda 
De voorzitter opent de vergadering en heet een ieder van harte welkom. Bijzonder welkom voor de 
gast van deze avond: de heer Michael Mekel.  
 
Mededelingen: 
Afmeldingen zijn ontvangen van dhr. Jansen (Ede), dhr. Beeldsnijder (Renswoude) en mevr. De Jong 
(RFV). Mevr. Van de Voort is als plaatsvervangend lid aanwezig voor dhr. Jansen.  
Dhr. Wijnand van Triest is vanavond voor de eerste keer aanwezig. Hij neemt de plaats in van dhr. 
Van ’t Foort.  
 
Vaststelling agenda 
De agenda wordt conform vastgesteld.  
 
2. Gast: Dhr. Michael Mekel (adviseur Raad van openbaar bestuur en co-auteur van 
Wisselwerking).  
De Raad van Openbaar Bestuur (ROB) adviseert de regering en het parlement. “Wisselwerking” is 
een advies aan het Ministerie van Binnenlandse Zaken.  
Democratische legitimiteit houdt in dat burgers iets te kiezen moeten hebben en het openbaar bestuur 
moet kunnen sturen en verantwoording af kunnen leggen. Deze legitimiteit is een ingewikkeld verhaal 
bij regionale samenwerking. Bij een verplichte samenwerking wordt het over het algemeen allemaal 
zwaarder en moeilijker ervaren als bij een vrijwillige samenwerking. Dit wil niet zeggen dat het bij een 
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vrijwillige samenwerking allemaal soepel verloopt. Er zijn verschillende soorten legitimiteit. Waar het 
vooral veel aan schort is de ‘throughput’ legitimiteit: de transparantie van de besluitvorming.  
Op papier ziet de regionale samenwerking in FoodValley er goed uit. De komende periode moet 
gekeken en ervaren worden hoe dat in praktijk uitwerkt. Het vergt van de raad en het college een 
andere mindset: buiten de lijntjes kijken (dus regionaal) en dat vergt schakelkracht. ROB heeft 
getracht perspectief te bieden hoe je dat in een andere cultuur kunt bewerkstelligen. 
Raden kunnen elkaar aan de voorkant meer opzoeken en afspraken maken met hun 
portefeuillehouder. Kijk wat –politiek gezien- belangrijk is, waar voorzie je financiële risico’s, wat wil je 
met de samenwerking bereiken? Als raadslid hoef je niet alles zelf te doen; zorg voor gedelegeerde of 
getrapte afvaardiging. Er wordt al heel veel van je gevraagd (gem. 15,9 uur per week).  
Er worden voorbeelden genoemd van Etten-Leur en Dordrecht. Bij laatstgenoemde samenwerking is 
de besluitvorming verlegd naar een regionale raad. De ervaringen zijn niet erg positief. Als je de 
besluitvorming gaat verleggen, hol je je eigen legitimiteit uit en kom je verder van je eigen inwoners af 
te staan.  
De regionalisering neemt steeds meer toe, omdat je als gemeente (vooral de kleinere) niet alle taken 
zelf kunt uitvoeren, omdat de middelen daarvoor ontbreken.   
De raad staat vooral nog sterk in de bestuurlijke kant. Men moet toe naar wat ‘informeler’.  
ROB heeft het advies aan de regering gegeven om gepaste afstand te houden. De logica in Den Haag 
is heel anders dan in gemeenten.  
 
Advies: kom uit het schuttersputje. Soms gaan dingen niet goed: leer hiervan. Regel het onderling 
goed tussen de raden en maak scherpere keuzes. Probeer de regionale belangen goed te begrijpen. 
Benut de griffie en de Rekenkamer meer en beter: vooral de griffie kan raadsleden werk uit handen 
nemen.  
 
3. Verslag vergadering Regiocommissie d.d. 20 januari 2016 
Tekstueel: - 
N.a.v: - 
Actiepunten:  
Punt B: m.b.t. UP: Mevr. De Jong heeft een conceptbrief opgesteld. De raden zullen hun eigen 
colleges bevragen. Die acht reacties zullen de volgende keer in de regiocommissie besproken 
worden. Ons commentaar daarop zal gebundeld worden aangeboden aan de raden. 
Punt C: Raadsinformatiebijeenkomst 8 maart: deze is geweest. Hierop zal tijdens het volgende 
overleg teruggekomen worden.  
 
Het verslag wordt, met dank aan de verslaglegger, vastgesteld.  
 
De voorzitter heeft de vraag gekregen van één van de leden of het overleg woordelijker kan worden 
vastgelegd. De aanwezige leden delen deze wens niet. De voorzitter zal dit terugkoppelen.  
 
Gast voor een volgende keer: 
Verzoek om een raadslid of de griffier uit Etten-Leur uit te nodigen om te vertellen hoe het daar gaat 
(n.a.v. punt 2), omdat we nu op zoek moeten naar concrete ervaringen.  
 
4. Raadsinstrumenten vanuit de GR RFV  
A: Begrotingsnotitie 2017 
De voorzitter legt de volgende vragen voor: willen we voortaan als commissie de begrotingsnotitie 
eerst inhoudelijk hier bespreken of eerst in de eigen raad en daarna de resultaten daarvan in de 
Regiocommissie en is de inhoud van de brief wat we bedoeld hebben? 
 
Scherpenzeel: de brief bevat nog niet veel concrete informatie.  
Ede: de bestuursperiode loopt nog niet synchroon. UP is nog pril. Er is een reactie op de kaderbrief 
opgesteld door de Edese commissieleden. Deze brief verspreiden onder de overige gemeenten (is 
verzoek aan secretariaat).  
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Nijkerk: hier inhoudelijk ernaar kijken en nagaan of er technische vragen zijn. Dan het regiobestuur 
bevragen, dat hier terug laten komen en dan alles meenemen naar de raad.  
Rhenen: volgend jaar zorgen voor een strakkere agenda. Van de portefeuillehouder begrepen dat de 
verhoging van de inwonerbijdrage op eenzelfde manier in de acht raden behandeld zal worden. De 
Rhenese raadsleden hebben in de Regiocommissie ook een gemotiveerde notitie van de wethouder 
toegestuurd gekregen met projecten voor Rhenen. Daarbij aangegeven dat je binnen FoodValley 
verder komt met concrete samenwerking. Voor het rondetafelgesprek in Rhenen zal iemand van RFV 
worden uitgenodigd om een toelichting te geven op de begroting en gekoppelde inwonersbijdrage etc.   
Wageningen: belangrijk om vanuit de regiocommissie aan de raden een boodschap n.a.v. de 
begrotingsbrief mee te geven.  
Renswoude: voorstander van het afgeven van een eenduidige boodschap als raden en 
Regiocommissie.  
 
Vanuit Ede wordt nog opgemerkt dat de samenwerking van Food Valley NL cruciaal is. Zet daar alles 
op in. Wil je geld van de raden, zorg dan dat de samenwerking goed gaat.  
Dhr. Visser snapt dit maar geeft duidelijk te kennen dat het probleem niet bij ons ligt. Wij doen ons 
best maar zijn nu niet degene die de samenwerking blokkeert. Als men echt niet wil, dan houdt het op 
een gegeven moment op.  
 
Advies aan onze raden: wat de regio doet, hangt af van wat we betalen. Laat ook zien wat men ervoor 
terugkrijgt. We willen een volwassen regio zijn, focus de discussie niet te eng. Voorbeeld van het 
gesprek tussen de Regiocommissieleden en wethouder in Rhenen kan ook in de andere gemeenten.  
 
De voorzitter concludeert dat de suggesties verwerkt zullen worden in een brief die samen met de 
brief opgesteld door Ede, zal worden toegezonden naar de raden. Hierbij zal de kanttekening worden 
geplaatst dat wij de Begroting nog niet hebben gezien.  
Voor wat betreft het UP zullen de commissieleden hun eigen college/portefeuillehouder bevragen. De 
uitkomsten hiervan zullen de volgende keer besproken worden.   
 
De voorzitter stelt voor om met een kleine afvaardiging na te denken hoe we de cyclus van 
begrotingsbrief, begroting, jaarrekening en voortgangsrapportage volgend jaar op willen gaan pakken. 
Hiervoor zullen dan ook mevr. De Jong en twee griffiers worden uitgenodigd. De heren Dekker, 
Toxopeus en Van der Klok en de dames Doddema en Van den Wildenberg melden zich hiervoor aan.  
 
B. Begroting 2017 en Jaarrekening 2015 
De begroting is nog niet ontvangen; wel vastgesteld in het Regiobestuur van 18 maart jl.  
M.b.t. de jaarrekening zijn er geen opmerkingen.  
 
5. Nieuws van het Regiobestuur 
Het UP komt binnenkort. Verder weinig nieuws vanuit het Regiobestuur.  
Dhr. Toxopeus vraagt waarom we de Begroting nog niet hebben ontvangen, terwijl die al wel is 
vastgesteld.  
Dhr. Visser antwoordt dat dit met de procesgang te maken heeft. In het regiobestuur is verzocht om 
nog een ronde langs de bestuursleden te maken. A.s. dinsdag zal in alle colleges gesproken worden 
over de verhoging van de inwonerbijdrage, de begroting 2017 en het concept UP. Daarna treedt men 
hiermee in de richting van de raden naar buiten. Om geen ruis te krijgen is zorgvuldigheid van groot 
belang.  
Dhr. Toxopeus vraagt of we niet alvast het concept hadden kunnen krijgen, omdat er nu geen 
gelegenheid meer is om dit als regiocommissie te bespreken.  
Dhr. Visser geeft aan dat de commissie niet vooruit mag lopen op de colleges; die moeten formeel 
instemmen.  
De voorzitter merkt op dat als er behoefte is aan een extra overleg om de Begroting 2017 te 
bespreken, dit ingepland kan worden.  
Op de vraag of er nog steeds verschil zit in financiering van projecten tussen beide provincies, wordt 
door dhr. Visser bevestigend geantwoord.  
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De voorzitter adviseert om in juni het UP hier te behandelen en dan ook de financiering toe te laten 
lichten. De begroting van het UP is niet de begroting RFV. De eerste is mede afhankelijk van de 
financiering van de provincies. Als er geld nodig is vanuit de gemeenten, dan komt dat op de 
gemeentelijke begroting. Als raad kun je een investeringsfonds instellen.  
  
 
6. Vanuit de Raden 
Barneveld: Blij met de brandbrief die vanuit de regio is verzonden naar Minister Schultz-Haegen over 
de aansluiting A1/A30. Verder wordt er twee keer per jaar een extra informatieavond georganiseerd 
om FoodValley meer onder de aandacht te brengen.  
Nijkerk: De Rekenkamer kan geen onderzoek doen naar FoodValley. Op welke manier kan op een 
doelmatig wijze de middelen onderzocht worden? Dhr. Visser geeft aan dat de regio een evaluatie kan 
instellen. Dit is eerder gedaan, maar dat betreft een interne evaluatie. Dit punt zal genoteerd worden 
voor het volgende overleg.  
Rhenen:  Bezoek gehad van dhr. Van de Schaaf van het toeristische bureau. De Heuvelrug heeft een 
mooie folder opgesteld. Als deze regio ook ervoor zorgen dat we ons op de kaart zetten en een 
gezamenlijke folder maken die bij de VVV’s komt te liggen. Toerisme is dan wel niet de focus van de 
regio, maar wellicht kunnen ondernemers dit oppakken.  
Veenendaal: Ter voorbereiding op de bespreking van het amendement is er een beeldvormende 
avond georganiseerd. Drie vertegenwoordigers uit de Triple Helix waren als spreker uitgenodigd (dhr. 
Kolff, dhr. Ruiter en mevr. Schöningh). Het was een succesvolle avond voor de raadsleden omdat het 
zo concreter werd voor ze.  
 
7. Informatie van de griffiers 
Geen extra informatie. Bij het overleg van de griffiers op 22 maart jl. was Michael Mekel ook aanwezig 
en heeft toen dezelfde presentatie gehouden.  
 
8. Ingekomen post 
- 
 
9. WVTTK / Rondvraag 

- De volgende keer zal er teruggeblikt worden op de raadsinformatiebijeenkomst van 8 maart jl.  
- Mw. Van den Wildenberg geeft aan dat het volgende overleg gepland staat in Barneveld. Nu 

is ook het raadsuitje op die datum gepland. Zij zal hierover met de griffier contact opnemen.  
 
10. Sluiting 
De voorzitter bedankt een ieder voor zijn/haar aanwezigheid en inbreng, nodigt uit voor een hapje en 
drankje (van Boerenhart) en sluit om 22.17 uur de vergadering.  
 
De volgende vergadering staat gepland op woensdag 29 juni 2016 van 20.00 – 22.00 uur in 
Renswoude. 
 
 



 
 

Verslag regiocommissie d.d. 6 april 2016 te Scherpenzeel Pag. 5 van 5 

Actielijst Regiocommissie  
 

Datum 
vergadering 

Agenda-
punt 

Actie-
punt 

Actie Door 

Algemeen  Vast Lijst van personen om eens uit te nodigen 
tijdens een vergadering:  

- Henk Kievit 
- Liesbeth Schöningh 
- Iemand van regio Eindhoven 
- Projectleider (n.a.v. projecten uit het 

Uitvoeringsprogramma) 
- Dhr. Gerard van Santen van O-gen 

(startende ondernemers) 
- Theo Neyenhuis (lobby in Brussel)  
- Iemand van de WUR en het MBO-

onderwijs  
- WFC 
- Iemand van Vitens (Hans Teunisse 

gaat hiermee aan de slag). 
- Mensen uit het bedrijfsleven (de 

echte ondernemer) 
- Dhr. Jansen van Poultry Center 
- Raadslid/griffier uit Etten-Leur (zie 

verslag 6-4-2016) 
 

 

 8 A FV onder aandacht brengen bij Tweede 
Kamer commissie in Den Haag (4

e
 kwartaal 

2015) 

Nico  

20-01-2016 4 B Eigen lid van het regiobestuur bevragen 
over het Uitvoeringsprogramma ter 
bespreking in vergadering van juni.  

Allen, op basis van 
actie Nico/Liesbeth 

06-04-2016     

 


